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 1 februari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nacka stadshus, Nackasalen kl 18.00 – 20.30 

 
 

Utses att justera Helene Skantze,  
Helena Westerling 

 

Justeringsdatum 1 februari 2016 § 15 Paragrafer §§ 1 - 45 
 8 februari 2016 §§ 1-14, 15-45  
Underskrifter Sekreterare  

  Liselotte Lexén 

 Ordförande  

  Lars Stenholm 

 Justerande  

  Helene Skantze 

  Helena Westerling 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är omedelbart justerat §§ 15 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 1 februari 2016 
Anslaget sätts upp 2 februari 2016 
Anslaget tas ned 24 februari 2016 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Lisen Kocsis 

Utdragsbestyrkande 
 
 
 
BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 1 februari 2016 
Anslaget sätts upp 9 februari 2016 
Anslaget tas ned 2 mars 2016 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Görel Petersson 

Utdragsbestyrkande 
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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau -  Annika Jung T  

Cathrin Bergenstråhle X  Christer Lydig T  

Tobias Nässén X  Anna Kjellin Flory -  

Eva Öhbom Ekdahl X  Eivor Örenmark T  

Filip Wiljander X  Bo Bergkvist -  

Linda Norberg -  Petter Larsson -  

Ylva Sandström -  Lennart Bergh T  

Peter Zethraeus X  Oliver Rykatkin T  

Helene Skantze X  Lena Edström Sandin -  

Lars Stenholm X  Eric Lindahl T  

Eva Närvä Eickenrodt X  Anders Markow N  

Sofia Fölster X  Christina Rinman -  

Susanne Markow -     

Henrik Barck X     

Johan Hiller X     

Vilma Mori Aguilar -     

Pernilla Hsu X     

Richard Wendt X     

Magnus Wakander X     

Lotta Riedel X     

Magnus Sjöqvist X     

Sebastian Ridderskans -     

Dominique Faymonville X     

Anders Bruhn X     

Liberalerna (L)      

Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus T Tom § 19, 
30- 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Monica Brohede Tellström X From § 20 tom 
§ 29 

Kurt Björkholm T  

Stefan Saläng X  Gertrud Lindgren N  

Louise Granath X     

Mats Granath -     

Centerpartiet (C) 

Christine Lorne X Håkan Ekengren T  

Mia Wallgren - Ingmar Sahlgren N  

Hans Peters X     

Kristdemokraterna (KD)x 

Jan-Eric Jansson  X Anders Tiger N  

Lydia Liu X Karolina Johansson N  

Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X Andreas Falk T  

Anita Johansson X  Majvie Swärd T  

Espen Bjordal X  Erik Svanfeldt N From § 26-

Helena Westerling X  Ella Tegsten T  

Mattias Qvarsell -  Tom Johnsson -  

Martin Hellströmer X  Pia Ellström T  

Zakia Mirza -     

Kaj Nyman  -     

Gunnel Nyman Gräff -     

Kürsad Orhan X     

Maria Raner X     

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Åsa Marnell X From § 20 Ninni Lindberg T Tom § 19, 
30- 

Sidney Holm X  Per Chrisander -  

Louise Ollivier -  Desha Svenneborg T Tom § 29 

Magnus Söderström X  Mathias Zachariassen -  

Lisskulla Zayane X     

Roger Bydler X     

Pascal Fall X     

Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Shahin Malak N  

Bosse Ståldal X  Johan Kjellman -  

Efson Goutom X     
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Mikael Carlsson X     

Vänsterpartiet (V) 
Camilla Carlberg X  Lars Örback T  
Rolf Wasteson -  Barbro Sörman -  
Birgit Hansson X     
Sverigedemokraterna (SD)      

Eric Myrin X  Åsa Nyberg N  

David Bergquist X  Esa Örmä N  
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Innehållsförteckning 

§ 1 ..................................................................................................................... 11 
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§ 1 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Helene Skantze och Helena Westerling att jämte 
ordföranden justera protokollet §§ 1-14, 16-45. Justeringen äger rum den 8 februari 2016 
klockan 16.00 i Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 2 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman (KD) efter Birgitta Husén som 
entledigas från sitt uppdrag 

Beslut 
Som ny nämndeman väljs Ulf G Johansson, Gamla Värmdövägen 2, 10 tr, 131 37 Nacka. 
 
- - - - - 
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§ 3 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av styrelse för Nacka Stadshus AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2016 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2017 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Mats Gerdau M Tobias Nässén M 
Cathrin Bergenstråhle M Helene Skantze M 
Mats Granath L Michael Sandberg L 
Hans Peters C Christine Lorne C 
Jan-Eric Jansson KD Anders Tiger KD 
Khashayar Farmanbar S Kaj Nyman S 
Jonatan Larsen S Sidney Holm MP 
Louise Ollivier MP Rolf Wasteson V 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 4 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Stadshus AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2016 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2017 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
Mats Gerdau, ordförande M 
Mats Granath, 1:e vice ordförande L 
Khashayar Farmanbar, 2:e v ordförande S 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 5 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av styrelse för Nacka Energi AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2016 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2017 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Marianne Flink M Lennart Örenmark M 
Christer Lydig M Helena Söderqvist M 
Peter Bladh M Johan Norman L 
Göran Fredriksson L Ingemar Sahlgren C 
Aguilar Oddershede Soledad, C Peter Röjhammar KD 
Erik Svanfeldt S Suzanne Weigl S 
Lennart Rosberg S Sidney Holm MP 
Louise Ollivier MP Birgit Hansson V 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 6 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Energi AB för tiden från ordinarie 
bolagsstämma 2016 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2017 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
Marianne Flink, ordförande M 

  Aguilar Oddershede Soledad,          C  
  1:e vice ordförande 
Louise Ollivier 2:e vice 
ordförande 

MP 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 7 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av styrelse för Nacka Energi Försäljnings AB för 
tiden från ordinarie bolagsstämma 2016 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2017 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Marianne Flink M Lennart Örenmark M 
Christer Lydig M Helena Söderqvist M 
Peter Bladh M Johan Norman L 
Göran Fredriksson L Ingemar Sahlgren C 
Aguilar Oddershede Soledad,  C Peter Röjhammar KD 
Erik Svanfeldt S Suzanne Weigl S 
Lennart Rosberg S Sidney Holm MP 
Louise Ollivier  MP Birgit Hansson V 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 8 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Energi Försäljnings AB för tiden 
från ordinarie bolagsstämma 2016 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2017 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
Marianne Flink, ordförande M 

  Aguilar Oddershede Soledad,          C  
  1:e vice ordförande 
Louise Ollivier 2:e vice 
ordförande 

MP 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 9 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av styrelse för Nysätra Fastighets AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2016 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2017 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Mats Gerdau M Tobias Nässén M 
Cathrin Bergenstråhle M Helene Skantze M 
Stefan Saläng L Gunilla Grudevall Steen L 
Hans Peters C Christine Lorne C 
Jan-Eric Jansson KD Anders Tiger KD 
Majvie Swärd S Jonatan Larsen S 
Carl-Magnus Grenninger S Sidney Holm MP 
Louise Ollivier MP Rolf Wasteson V 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 10 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nysätra Fastighets AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2016 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2017 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
Mats Gerdau, ordförande M 
Stefan Saläng, 1:e vice ordförande L 
Majvie Swärd, 2:e vice ordförande S 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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§ 11 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (NL) som 
ledamot i utbildningsnämnden från Johan Kjellman samt 
val av ny ledamot 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Mikael Carlsson, Ormingeringen 75, 132 33 Saltsjö-Boo. 
 
- - - - - 
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§ 12 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (NL) som 
deltidsengagerad förtroendevald 4 % från Johan Kjellman 
samt val av ny deltidsengagerad förtroendevald 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny deltidsengagerad förtroendevald 4% väljs Mikael Carlsson, Ormingeringen 75, 132 
33 Saltsjö-Boo.  
 
Mikael Carlssons uppdrag som deltidsengagerad förtroendevald är härmed 17%. 
 
- - - - - 
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§ 13 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare (S) till natur- och trafiknämnden 
efter Kjell Löfberg 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 14 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (C) som ledamot 
i valnämnden från Leif Holmberg samt val av ny ledamot 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Konrad Hellberg, Apollovägen 21, 132 44 Saltsjö-Boo. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 15 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (S) 
och 2:e vice ordförande i fritidsnämnden från Victor 
Ellström samt val av ny ledamot och 2:e vice ordförande 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot och 2:e vice ordförande väljs Martin Hellströmer, Ugglevägen 29 D, 131 
41 Nacka. 
 
Kommunfullmäktige beslutar om omedelbar justering. 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 16 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (C) som 
ersättare i utbildningsnämnden från Johanna Svederud 
samt val av ny ersättare 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 17 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (NL) som 
ersättare i Nacka kommunfullmäktige från Johan 
Kjellman 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Johan Kjellmans begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 18 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (S) som ledamot 
i Nacka kommunfullmäktige från Zakia Mirza 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Zakia Mirzas begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
 
 
  



29 (80) 
 
 1 februari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 19 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ersättare (KD) i natur- och trafiknämnden 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Som ny ersättare väljs Hans-Ivar Olsson, Kasettvägen 7, 132 47  Saltsjö-Boo. 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 december 2015 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 20 Dnr KFKS 2014/842-214 

Detaljplan för återvinningsstation 
Värmdövägen/Mensättravägen, del av fastigheten 
Mensättra 1:1, i Boo 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar detaljplanen. 
 

Ärendet 
Syftet med planen är att säkerställa markanvändning för teknisk anläggning, i första hand 
återvinningsstation, på kommunal mark i korsningen Värmdövägen/Mensättravägen. 
Planförslaget innebär att återvinningsstationen rustas upp och ändrar utformning.  
 

Ekonomiska konsekvenser 
Detaljplaneringen finansieras av Avfallsverket genom planavtal. Genomförande och 
utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden, VA- och avfallsenheten. Eventuella 
investeringar i samband med genomförandet bekostas av verksamhetsutövaren.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 11 januari 2016 § 3 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 214 
Plankarta 
Planbeskrivning 
Utlåtande  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 januari 2016 § 3 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 214 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
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Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, Christina Ståldal, 
Khashayar Farmanbar, Sidney Holm, Monica Brohede Tellström, Lars Örback och David 
Bergquist, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det är glädjande att ett flertal återvinningsstationer nu permanentas. Vi Socialdemokrater 
anser att det även ska kompletteras med fler stationer runt om i kommunen så att 
Nackaborna i framtidens Nacka har gångavstånd till en återvinningsstation.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Återvinningsstationer är en välfärds- och miljöinrättning som behöver utökas i takt med 
att Nacka växer och fler invånare flyttar hit. Ärendet handlar om att säkerställa 
markanvändningen som återvinningsstation i en detaljplan och göra vissa förbättringar i 
samband med detta. Något som Nackalistan självklar inte har något att invända emot. 
Nackalistan vill se många fler närliggande stationer dit alla invånare lätt kan ta sig utan att 
vara bilberoende. Stationerna ska vara närbelägna och komma med i ett begynnelseskede av 
planerandet. För större återvinningscentraler behövs närhet till kollektivtrafik och med en 
utvecklad återvinningshantering med kommersiella inslag som kan ge arbetstillfällen.” 
 
Lars Örback lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det är utmärkt att återvinningsstationer sätts upp i Nacka. Vänsterpartiet skulle vilja att 
återvinningsstationer finns i varje hushålls närhet och där dessa kan utan att man behöver 
transportera sig till dem med bil. Att tro att man ska ta bussen med sopor till en 
återvinningsanläggning är nog ganska naivt. Vad vi skulle vilja ha är mindre anläggningar 
som ligger i eller i den absoluta närheten till bostadsområden. Det planer som nu är uppe 
till behandling uppfyller bara till en del det kravet. ”Stationerna bör förläggas inne i 
bostadsområdena med gångavstånd på högst 500 meter. Bilar bör separeras från de gående 
inne i stationerna och bilarna ska inte behöva vända utan ha in och utfart. Kärlen ska ha en 
dämpande funktion inuti så att ljud vid slängandet minimeras.  
Uppföljning av entreprenörernas verksamhet ska ske regelbundet.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Generellt hade det varit bättre med fler och mindre återvinningsstationer som fler 
naturligt kan gå och cykla till, t.ex. i anslutning till större busshållplatser. Den här typen av 
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återvinningsstationer skulle med fördel kunna placeras på del av parkering eller i nära 
anslutning till lokala handelscentrum för att minska ner på onödig biltrafik. 
 
När det gäller just denna återvinningsstation känns den 100 % anpassad för bilburna. Jag 
rör mig mycket i området men har aldrig själv passerat stationen med cykel eller till fots.” 
 
- - - - - 
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§ 21 Dnr KFKS 2014/843-214 

Detaljplan för återvinningsstation Sarvträsk, del av 
fastigheten Mensättra 1:1, i Boo 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar detaljplanen. 
 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen är att säkerställa markanvändning för befintlig återvinningsstation 
på kommunal mark vid lastbilsparkeringen norr om Orminge centrum. Planförslaget inne-
bär att återvinningsstationen rustas upp och att den resterande ytan av lastbilsparkeringen 
också får stöd för hur ytan idag används.  
 

Ekonomiska konsekvenser 
Detaljplaneringen finansieras av Avfallsverket genom planavtal. Genomförande och 
utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden, VA- och avfallsenheten. Eventuella 
investeringar i samband med genomförandet bekostas av verksamhetsutövaren.  

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 11 januari 2016 § 4 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 215 
Plankarta 
Planbeskrivning 
Utlåtande  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 januari 2016 § 4 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 2015 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
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Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle, Jan-Eric 
Jansson, Christina Ståldal, Khashayar Farmanbar, Sidney Holm, Lars Örback och David 
Bergquist, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Gunilla Grudevall-Steens yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det är glädjande att ett flertal återvinningsstationer nu permanentas. Vi Socialdemokrater 
anser att det även ska kompletteras med fler stationer runt om i kommunen så att 
Nackaborna i framtidens Nacka har gångavstånd till en återvinningsstation.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Återvinningsstationer är en välfärds- och miljöinrättning som behöver utökas i takt med 
att Nacka växer och fler invånare flyttar hit. Ärendet handlar om att säkerställa 
markanvändningen som återvinningsstation i en detaljplan och göra vissa förbättringar i 
samband med detta. Något som Nackalistan självklar inte har något att invända emot. 
Nackalistan vill se många fler närliggande stationer dit alla invånare lätt kan ta sig utan att 
vara bilberoende. Stationerna ska vara närbelägna och komma med i ett begynnelseskede av 
planerandet. För större återvinningscentraler behövs närhet till kollektivtrafik och med en 
utvecklad återvinningshantering med kommersiella inslag som kan ge arbetstillfällen.” 
 
Lars Örback lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det är utmärkt att återvinningsstationer sätts upp i Nacka. Vänsterpartiet skulle vilja att 
återvinningsstationer finns i varje hushålls närhet och där dessa kan utan att man behöver 
transportera sig till dem med bil. Att tro att man ska ta bussen med sopor till en 
återvinningsanläggning är nog ganska naivt. Vad vi skulle vilja ha är mindre anläggningar 
som ligger i eller i den absoluta närheten till bostadsområden. Det planer som nu är uppe 
till behandling uppfyller bara till en del det kravet. ”Stationerna bör förläggas inne i 
bostadsområdena med gångavstånd på högst 500 meter. Bilar bör separeras från de gående 
inne i stationerna och bilarna ska inte behöva vända utan ha in och utfart. Kärlen ska ha en 
dämpande funktion inuti så att ljud vid slängandet minimeras.  
Uppföljning av entreprenörernas verksamhet ska ske regelbundet.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Generellt hade det varit bättre med fler och mindre återvinningsstationer som fler 
naturligt kan gå och cykla till, t.ex. i anslutning till större busshållplatser. Den här typen av 
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återvinningsstationer skulle med fördel kunna placeras på del av parkering eller i nära 
anslutning till lokala handelscentrum för att minska ner på onödig biltrafik. 
Ofta finns det invändningar från närboende p.g.a. ökad biltrafik kring en 
återvinningsstationer, detta skulle undvikas om man istället placerade in många små enheter 
istället för ett fåtal större. Kostnaden för att tömma återvinningsstationer ligger på 
förpackningsindustrin och inte kommunen men eftersom det går snabbare att tömma en 
liten behållare än en stor torde det inte röra sig om några större kostnader.” 
 
- - - - - 
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§ 22 Dnr KFKS 2014/844-214 

Detaljplan för återvinningsstation 
Rensättravägen/Kummelnäsvägen, del av fastigheten 
Kummelnäs 11:118, i Boo 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar detaljplanen. 
 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen är att säkerställa markanvändning för befintlig återvinningsstation 
på kommunal mark längs Rensättravägen i norra Boo. Planförslaget föreslår ingen föränd-
ring av återvinningsstationens nuvarande utformning. 

 

Ekonomiska konsekvenser 
Detaljplaneringen finansieras av Avfallsverket genom planavtal. Eventuellt genomförande 
och eventuell utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden och av VA- och avfallsenheten. 
Eventuella investeringar i samband med genomförandet bekostas av verksamhetsutövaren.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 11 januari 2016 § 5 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 216 
Plankarta 
Planbeskrivning 
Utlåtande  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 januari 2016 § 5 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 216 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
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Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle, Jan-Eric 
Jansson, Christina Ståldal, Khashayar Farmanbar, Sidney Holm, Lars Örback och David 
Bergquist, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Gunilla Grudevall-Steens yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det är glädjande att ett flertal återvinningsstationer nu permanentas. Vi Socialdemokrater 
anser att det även ska kompletteras med fler stationer runt om i kommunen så att 
Nackaborna i framtidens Nacka har gångavstånd till en återvinningsstation.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Återvinningsstationer är en välfärds- och miljöinrättning som behöver utökas i takt med 
att Nacka växer och fler invånare flyttar hit. Ärendet handlar om att säkerställa 
markanvändningen som återvinningsstation i en detaljplan och göra vissa förbättringar i 
samband med detta. Något som Nackalistan självklar inte har något att invända emot. 
Nackalistan vill se många fler närliggande stationer dit alla invånare lätt kan ta sig utan att 
vara bilberoende. Stationerna ska vara närbelägna och komma med i ett begynnelseskede av 
planerandet. För större återvinningscentraler behövs närhet till kollektivtrafik och med en 
utvecklad återvinningshantering med kommersiella inslag som kan ge arbetstillfällen.” 
 
Lars Örback lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det är utmärkt att återvinningsstationer sätts upp i Nacka. Vänsterpartiet skulle vilja att 
återvinningsstationer finns i varje hushålls närhet och där dessa kan utan att man behöver 
transportera sig till dem med bil. Att tro att man ska ta bussen med sopor till en 
återvinningsanläggning är nog ganska naivt. Vad vi skulle vilja ha är mindre anläggningar 
som ligger i eller i den absoluta närheten till bostadsområden. Det planer som nu är uppe 
till behandling uppfyller bara till en del det kravet. ”Stationerna bör förläggas inne i 
bostadsområdena med gångavstånd på högst 500 meter. Bilar bör separeras från de gående 
inne i stationerna och bilarna ska inte behöva vända utan ha in och utfart. Kärlen ska ha en 
dämpande funktion inuti så att ljud vid slängandet minimeras.  
Uppföljning av entreprenörernas verksamhet ska ske regelbundet.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Generellt hade det varit bättre med fler och mindre återvinningsstationer som fler 
naturligt kan gå och cykla till, t.ex. i anslutning till större busshållplatser. Den här typen av 
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återvinningsstationer skulle med fördel kunna placeras på del av parkering eller i nära 
anslutning till lokala handelscentrum för att minska ner på onödig biltrafik. 
Ofta finns det invändningar från närboende p.g.a. ökad biltrafik kring en 
återvinningsstationer, detta skulle undvikas om man istället placerade in många små enheter 
istället för ett fåtal större. Kostnaden för att tömma återvinningsstationer ligger på 
förpackningsindustrin och inte kommunen men eftersom det går snabbare att tömma en 
liten behållare än en stor torde det inte röra sig om några större kostnader.” 
 
- - - - - 
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§ 23 Dnr KFKS 2014/845-214 

Detaljplan för återvinningsstation Saltängen, del av 
fastigheten Sicklaön 40:14, i Saltängen 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar detaljplanen. 
 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen är att säkerställa markanvändning för befintlig återvinningsstation 
på kommunal mark i Saltängen. Planförslaget innebär att återvinningsstationen flyttas något 
norrut, rustas upp och ändrar utformning.  

 

Ekonomiska konsekvenser 
Detaljplaneringen finansieras av Avfallsverket genom planavtal. Genomförande och 
utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden och av VA- och avfallsenheten. Eventuella 
investeringar i samband med genomförandet bekostas av verksamhetsutövaren.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 11 januari 2016 § 6 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 217 
Plankarta 
Planbeskrivning 
Utlåtande  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 januari 2016 § 6 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 217 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
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Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle, Jan-Eric 
Jansson, Christina Ståldal, Khashayar Farmanbar, Sidney Holm, Lars Örback och David 
Bergquist, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Gunilla Grudevall-Steens yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det är glädjande att ett flertal återvinningsstationer nu permanentas. Vi Socialdemokrater 
anser att det även ska kompletteras med fler stationer runt om i kommunen så att 
Nackaborna i framtidens Nacka har gångavstånd till en återvinningsstation.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Återvinningsstationer är en välfärds- och miljöinrättning som behöver utökas i takt med 
att Nacka växer och fler invånare flyttar hit. Ärendet handlar om att säkerställa 
markanvändningen som återvinningsstation i en detaljplan och göra vissa förbättringar i 
samband med detta. Något som Nackalistan självklar inte har något att invända emot. 
Nackalistan vill se många fler närliggande stationer dit alla invånare lätt kan ta sig utan att 
vara bilberoende. Stationerna ska vara närbelägna och komma med i ett begynnelseskede av 
planerandet. För större återvinningscentraler behövs närhet till kollektivtrafik och med en 
utvecklad återvinningshantering med kommersiella inslag som kan ge arbetstillfällen.” 
 
Lars Örback lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det är utmärkt att återvinningsstationer sätts upp i Nacka. Vänsterpartiet skulle vilja att 
återvinningsstationer finns i varje hushålls närhet och där dessa kan utan att man behöver 
transportera sig till dem med bil. Att tro att man ska ta bussen med sopor till en 
återvinningsanläggning är nog ganska naivt. Vad vi skulle vilja ha är mindre anläggningar 
som ligger i eller i den absoluta närheten till bostadsområden. Det planer som nu är uppe 
till behandling uppfyller bara till en del det kravet. ”Stationerna bör förläggas inne i 
bostadsområdena med gångavstånd på högst 500 meter. Bilar bör separeras från de gående 
inne i stationerna och bilarna ska inte behöva vända utan ha in och utfart. Kärlen ska ha en 
dämpande funktion inuti så att ljud vid slängandet minimeras.  
Uppföljning av entreprenörernas verksamhet ska ske regelbundet.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Generellt hade det varit bättre med fler och mindre återvinningsstationer som fler 
naturligt kan gå och cykla till, t.ex. i anslutning till större busshållplatser. Den här typen av 
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återvinningsstationer skulle med fördel kunna placeras på del av parkering eller i nära 
anslutning till lokala handelscentrum för att minska ner på onödig biltrafik. 
Ofta finns det invändningar från närboende p.g.a. ökad biltrafik kring en 
återvinningsstationer, detta skulle undvikas om man istället placerade in många små enheter 
istället för ett fåtal större. Kostnaden för att tömma återvinningsstationer ligger på 
förpackningsindustrin och inte kommunen men eftersom det går snabbare att tömma en 
liten behållare än en stor torde det inte röra sig om några större kostnader.” 
 
- - - - - 
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§ 24 Dnr KFKS 2014/846-214 

Detaljplan för återvinningsstation 
Ulvsjövägen/Ältavägen, del av fastigheten Älta 10:1, i 
Älta 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar detaljplanen. 
 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen är att säkerställa markanvändning för befintlig återvinningsstation 
på kommunal mark i Kolarängen. Planförslaget innebär att återvinningsstationen rustas 
upp och ändrar utformning.  

 

Ekonomiska konsekvenser 
Detaljplaneringen finansieras av Avfallsverket genom planavtal. Genomförande och 
utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden och av VA- och avfallsenheten. Eventuella 
investeringar i samband med genomförandet bekostas av verksamhetsutövaren.  

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 11 januari 2016 § 7 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 218 
Plankarta 
Planbeskrivning 
Utlåtande  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 januari 2016 § 7 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 218 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
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Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle, Jan-Eric 
Jansson, Christina Ståldal, Khashayar Farmanbar, Sidney Holm, Lars Örback och David 
Bergquist, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Gunilla Grudevall-Steens yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det är glädjande att ett flertal återvinningsstationer nu permanentas. Vi Socialdemokrater 
anser att det även ska kompletteras med fler stationer runt om i kommunen så att 
Nackaborna i framtidens Nacka har gångavstånd till en återvinningsstation.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Återvinningsstationer är en välfärds- och miljöinrättning som behöver utökas i takt med 
att Nacka växer och fler invånare flyttar hit. Ärendet handlar om att säkerställa 
markanvändningen som återvinningsstation i en detaljplan och göra vissa förbättringar i 
samband med detta. Något som Nackalistan självklar inte har något att invända emot. 
Nackalistan vill se många fler närliggande stationer dit alla invånare lätt kan ta sig utan att 
vara bilberoende. Stationerna ska vara närbelägna och komma med i ett begynnelseskede av 
planerandet. För större återvinningscentraler behövs närhet till kollektivtrafik och med en 
utvecklad återvinningshantering med kommersiella inslag som kan ge arbetstillfällen.” 
 
Lars Örback lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det är utmärkt att återvinningsstationer sätts upp i Nacka. Vänsterpartiet skulle vilja att 
återvinningsstationer finns i varje hushålls närhet och där dessa kan utan att man behöver 
transportera sig till dem med bil. Att tro att man ska ta bussen med sopor till en 
återvinningsanläggning är nog ganska naivt. Vad vi skulle vilja ha är mindre anläggningar 
som ligger i eller i den absoluta närheten till bostadsområden. Det planer som nu är uppe 
till behandling uppfyller bara till en del det kravet. ”Stationerna bör förläggas inne i 
bostadsområdena med gångavstånd på högst 500 meter. Bilar bör separeras från de gående 
inne i stationerna och bilarna ska inte behöva vända utan ha in och utfart. Kärlen ska ha en 
dämpande funktion inuti så att ljud vid slängandet minimeras.  
Uppföljning av entreprenörernas verksamhet ska ske regelbundet.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Generellt hade det varit bättre med fler och mindre återvinningsstationer som fler 
naturligt kan gå och cykla till, t.ex. i anslutning till större busshållplatser. Den här typen av 
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återvinningsstationer skulle med fördel kunna placeras på del av parkering eller i nära 
anslutning till lokala handelscentrum för att minska ner på onödig biltrafik. 
Ofta finns det invändningar från närboende p.g.a. ökad biltrafik kring en 
återvinningsstationer, detta skulle undvikas om man istället placerade in många små enheter 
istället för ett fåtal större. Kostnaden för att tömma återvinningsstationer ligger på 
förpackningsindustrin och inte kommunen men eftersom det går snabbare att tömma en 
liten behållare än en stor torde det inte röra sig om några större kostnader.” 
 
- - - - - 
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§ 25 Dnr KFKS 2015/173-040 

Upplösning av Sociala samfonden 

Beslut 
Kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 

1. Sociala samfonden ska upplösas.  
2. Inga ytterligare medel ska utdelas från Sociala samfonden. 
3. Vid upplösningen ska stiftelsens förmögenhet användas för verksamhet som följer 

stiftelseurkunden och gå till barn, sjuka eller gamla som lever under små 
ekonomiska villkor och är skrivna i Nacka kommun. Kommunstyrelsen fattar 
beslut om detta. 

 

Ärende 
Nacka kommun förvaltar en stiftelse kallad Sociala samfonden. Fondens årliga avkastning 
har blivit lägre med åren och de senaste fem åren har det inte varit möjligt att mer än 
sporadiskt göra utdelningar i enlighet med stiftelsens stadgar. Avkastningen som finns att 
fördela är lägre än kostnaderna för annonsering om möjlighet att söka medel och 
administration. Eftersom det inte finns någon stadgad upplösningsrätt för Sociala 
samfonden kan den enbart upplösas enligt bestämmelser i stiftelselagen. Tre av fyra 
förutsättningar är uppfyllda men sedan krävs att ingen mer utdelning sker. Om ingen 
utdelning görs 2015 eller därefter kan stiftelsen upplösas 2019. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 11 januari 2016 § 8 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 november 2015 
Sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse 
Socialnämnden den 20 oktober 2015 § 153 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 januari 2016 § 8 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Sociala samfonden ska upplösas.  
2.  Inga ytterligare medel ska utdelas från Sociala samfonden. 
3. Vid upplösningen ska stiftelsens förmögenhet användas för verksamhet som följer 

stiftelseurkunden och gå till barn, sjuka eller gamla som lever under små 
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ekonomiska villkor och är skrivna i Nacka kommun. Kommunstyrelsen fattar 
beslut om detta. 

Beslut i socialnämnden den 20 oktober 2015 § 153 
Socialnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att inga medel utdelas från 
stiftelsen Sociala Samfonden från och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 26 Dnr KFKS 2015/792-003 

Reglemente för förtroendevalda 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslaget reglemente för förtroendevalda med följande 
justering. 
 
Under § 9, Arvode för sammanträden, stryks följande text. 
 
Sammanträdesarvode betalas för längst tre timmar, även om sammanträdet pågår under 
längre tid. För sammanträden i kommunfullmäktige gäller inte tretimmars-gränsen. 

Ärende 
Det befintliga regelverket kring ersättning till förtroendevalda är otydligt och lämnar stort 
utrymme för tolkningar. För att underlätta och tydliggöra för förtroendevalda och 
tjänstemän föreslås i ärendet ett uppdaterat reglemente. Det föreslagna reglementet bygger 
på det befintliga regelverket och de anvisningar som finns. Största skillnaderna är att 
tydliggöra vad som gäller vid kurser och konferenser samt att arvodesbelopp som beslutas i 
det årliga mål- och budgetärendet inte inkluderas i reglementet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 11 januari 2016 § 9 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 december 2015 
Förslag ”Reglemente för förtroendevalda” 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 januari 2016 § 9 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige antar föreslaget reglemente för 
förtroendevalda. 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar yrkade, med instämmande av Sidney Holm, Christina Ståldal, Lars 
Örback och Eric Myrin, att 
 

1. samma regler gällande arvode ska gälla för nämnder som gäller för 
kommunfullmäktige. 
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2. ersättning för förlorad arbetsinkomst ska ta hänsyn till restid.  
 
Sidney Holm yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, Lars Örback, Eric Myrin och 
Khashayar Farmanbar, att regler för ersättning ska vara densamma för politiska 
beredningar som för nämndsammanträden. 
 
Monica Brohede Tellström yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. Hon yrkade 
därutöver bifall till punkten 1 i Khashayar Farmanbars tilläggsyrkande men avslag på 
punkten 2 i det, och på Sidney Holms tilläggsyrkande. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige biföll Monica Brohede Tellströms yrkande och punkten 1 i 
Khashayar Farmanbars tilläggsyrkande. 
 
Ordföranden ställde proposition på punkten 2 i Khashayar Farmanbars tilläggsyrkande mot 
Monica Brohede Tellströms yrkande om avslag på detsamma och fann att Monica Brohede 
Tellströms yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 
avgavs 34 röster för Monica Brohede Tellströms yrkande och 27 röster för Khashayar 
Farmanbars yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Monica Brohede Tellströms 
yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 1 
 
Ordföranden ställde proposition på Sidney Holms tilläggsyrkande mot Monica Brohede 
Tellströms yrkande om avslag på detsamma och fann att Monica Brohede Tellströms 
yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 röster 
för Monica Brohede Tellströms yrkande och 27 röster för Sidney Holms yrkande. 
Kommunfullmäktige hade således bifallit Monica Brohede Tellströms yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 2 
 

Reservationer 
Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 
ingav följande. 
 
Khashayar Farmanbar anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig 
mot beslutet. 
 
Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
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”Nackalistan är positiv till en ökad tydlighet vad gäller reglemente för förtroendevalda. Det 
har länge funnits en betydande otydlighet kring detta. NL lägger en reservation i detta 
ärende eftersom förslaget befäster en orättvisa och skillnad mellan politiker i 
kommunfullmäktige och i nämnder vad gäller ersättningsnivåer. Det handlar bara om en 
mycket liten ökad ersättning i förhållande till nuvarande nivå och om synen på 
fritidspolitikernas roll och insats. Statsvetare påpekar ofta att det proffspolitiska 
etablissemanget befäster sin maktställning och ekonomiska position på fritidspolitikernas 
bekostnad och därmed på den breda folkliga förankringens roll i politiken.  
Nackalistan förde i sitt senaste budgetförslag 2016 fram ett förslag om förstärkning av de 
förtroendevaldas ersättningar som liknar det som Moderaterna i Värmdö beslöt år 2015. 
De yrkanden från Socialdemokraterna och Miljöpartiet som Nackalistan stödde är en bra 
bit på väg för att nå ett bättre läge för den stora gruppen fritidspolitiker. NL:s 
budgetförslag vad gäller ökad ersättning är kostnadsneutralt eftersom vi vill ha en minskad 
lönehöjning för de högst betalda politikerna samt borttagande av den nyinrättade tjänsten 
som kommunalrådssekretare/oppositionsrådssekreterare. De flesta Nackabor lever säkert i 
den tron att alla poster och ersättningar ges i förhållande till varje partis väljartal och inget 
annat. Den synen stöder Nackalistan.” 
 
- - - - - 
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§ 27 Dnr KFKS 2015/882-175 

Förslag till fastställande av uppräkning av taxor för 2016 
gällande tillsyn och tillståndsbeslut enligt LBE och LSO 
Verksamhet som utförs i Nacka kommun av Södertörns brandförsvarsförbund 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslagna uppräkning till 943 kronor/timme (från nuvarande 
931 kronor/timme) avseende avgiften för tillsyn och tillståndsbeslut i punkterna 9 A-C i 
taxan för Södertörns brandförsvarsförbunds material, tjänster och service som ej kan 
hänföras till räddningstjänst enligt lagen om skydd mot olyckor att gälla fr.o.m. 2016-01-01. 
    

Ärendet 
Södertörns brandförsvarsförbunds direktion beslutade vid sitt sammanträde den 2015-10-
16, § 53, att godkänna en uppräkning om 1,3 % av taxa för 2016 gällande avgifter för tillsyn 
och tillståndsbeslut enligt lagen om brandfarliga och explosiva varor (LBE) samt lagen om 
skydd mot olyckor (LSO). Denna uppräkning innebär att avgiften för tillsyn och 
tillståndsbeslut är 943 kronor/timme fr.o.m. 2016-01-01. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 11 januari 2016 § 10 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 21 december 2015 
Protokollsutdrag SBFF § 53, uppräkning av taxor för 2016 gällande tillsyn och 
tillståndsbeslut enligt LBE och LSO. 
Sammanträdesprotokoll SBFF den 16 oktober 2015 
Nuvarande taxa för SBFF:s material, tjänster och service 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 januari 2016 § 10 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige antar föreslagna uppräkning till 943 kronor/timme (från nuvarande 
931 kronor/timme) avseende avgiften för tillsyn och tillståndsbeslut i punkterna 9 A-C i 
taxan för Södertörns brandförsvarsförbunds material, tjänster och service som ej kan 
hänföras till räddningstjänst enligt lagen om skydd mot olyckor att gälla fr.o.m. 2016-01-01. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
  



52 (80) 
 
 1 februari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 28 Dnr KFKS 2014/604-734 

Vård- och omsorgsboende i Älta 
Motion den 16 juni 2014 av Gunnel Nyman Gräff och Birgitta Norström (S) 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige noterar att det antagna detaljplaneprogrammet för Älta 

centrum inrymmer ett särskilt boende för äldre.  
2. Kommunfullmäktige avslår motionens två förslag som rör trygghetsboende. 

Kommunstyrelsen noterar att det nuvarande särskilda boendet i Älta centrum inte 
är lämpligt att omvandlas till trygghetsboende. Bedömningen är att förslaget är 
förenat med alltför höga kostnader för respektive hyresgäst. 

3. Därmed är motionen färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Gunnel Nyman Gräff (S) och Birgitta Norström (S) föreslår i en motion att det kommande 
planarbetet för Älta centrum ska inrymma ett vård- och omsorgsboende. Vidare föreslår de 
att det nuvarande särskilda boendet ska omvandlas till ett trygghetsboende. Den service 
som trygghetsboendet erbjuder skulle kunna utnyttjas av de som bor i seniorlägenheterna i 
samma hus. 
 
Motionen har hanterats i miljö- och stadsbyggnadsnämnden och i äldrenämnden. 
Den samlade bedömningen gör att kommunfullmäktige avslår samtliga förslag i motionen. 
Förslaget om att planarbetet ska inrymma ett vård- och omsorgsboende är inte längre 
aktuell eftersom det antagna programmet har planerat för ett sådant. Vidare bedöms det 
nuvarande boendet olämpligt för omvandling till trygghetsboende. Men med en åldrande 
befolkning behöver behovet av alternativa boenden för äldre och kostnader kopplade till 
detta utredas vidare. Detta arbete görs inom ramen för sociala kvalitetsenhetens uppdrag.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 294 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 14 oktober 2015 
Protokollsutdrag ÄLN 2015/148, § 71 
Tjänsteskrivelse ÄLN, Nytt äldreboende i Älta centrum 
Protokollsutdrag MSN 2014/137-219, § 330 
Tjänsteskrivelse MSN, Bygg nytt äldreboende i Älta centrum 
Motion, Bygg nytt äldreboende i Älta centrum 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 december 2015 § 338 
Ärendet bordlades 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 294 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige noterar att det antagna detaljplaneprogrammet för Älta 
centrum inrymmer ett särskilt boende för äldre.  

2. Kommunfullmäktige avslår motionens två förslag som rör trygghetsboende. 
Kommunstyrelsen noterar att det nuvarande särskilda boendet i Älta centrum inte 
är lämpligt att omvandlas till trygghetsboende. Bedömningen är att förslaget är 
förenat med alltför höga kostnader för respektive hyresgäst. 

3. Därmed är motionen färdigbehandlad. 

Beslut i äldrenämnden den 17 juni 2015 § 71 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att bifalla att-sats 1 av motionens förslag.   
 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionens förslag vad gäller att-sats 
2 och 3. Detta då det ökande framtida behovet av trygghets- och servicebostäder innebär 
att fler av dessa bostadsformer behöver byggas i Nacka. Äldrenämnden ansåg att 
kommunen behöver intensifiera arbetet för att olika alternativa boendeformer för äldre ska 
etableras, även i centrala delar av Älta. Att peka ut att just Älta seniorcenter skall omvandlas 
till trygghetsboende är inte ett bra alternativ eftersom antalet lägenheter skulle bli för få för 
att uppnå en skälig hyresnivå med gemensamhetslokaler inkluderade. Dessutom är det i 
dagsläget inte aktuellt för Älta seniorcenter att byta lokaler.  

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 10 december 2014 § 330 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut i den 
del motionen avser miljö- och stadsbyggnadsnämndens ansvarsområde. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det pågående arbetet med detaljplaneprogram och den 
kommande detaljplaneringen för Älta centrum kan medföra ytterligare äldreboenden i 
området, om och när behov uppstår. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström yrkade, med instämmande av Eivor Örenmark, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Ella Tegsten yrkade, med instämmande av Lisskulla Zayane, bifall till motionen. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Ella Tegstens yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Monica 
Brohede Tellströms yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Monica Brohede Tellström för Liberalernas fullmäktigegrupp, Cathrin Bergenstråhle för 
Moderaternas fullmäktigegrupp, Jan-Eric Jansson för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp 
och Hans Peters för Centerpartiets fullmäktigegrupp, lät gemensamt anteckna följande. 
 
”Antalet äldre i Älta ökar i framtiden, och där finns det behov av fler äldrebostäder av olika 
kategorier. Ett nytt vård- och omsorgsboende kommer snart att byggas i Ältadalen, och i 
planprogrammet för Älta centrum ingår ytterligare ett vård- och omsorgsboende vilket blir 
aktuellt om några år. Först då vet vi om Nacka seniorcenter kommer lämna sina nuvarande 
lokaler för att flytta in i nya Älta centrum. 
 
De lägenheter som avses i denna motion inrymmer Nacka seniorcenter Älta, och eftersom 
verksamheten kommer vara kvar i dessa lokaler de närmsta åren är det inte aktuellt att 
omvandla till Trygghetsboende.  
 
I mål och Budget för 2016 har äldrenämnden fått ett uppdrag att tillsammans med 
exploateringsenheten se till att trygghetsboende kommer att byggas i olika delar av 
kommunen, med blandade upplåtelseformer. Vi ser det som en självklar och viktig del i 
detta uppdrag att även Älta ska ha attraktiva trygghetsboende, och då är nya Älta centrum 
en bra plats. Detta kommer finnas med som en viktig del när detaljplanen tas fram.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Det detaljplaneförslag för Älta centrum inrymmer ett särskilt boende för äldre. I debatten 
kring motionen så gavs information om att ett trygghetsboende finns i kommande planer 
men ännu inte har nått en bestämd form. Nackalistan stödde förslaget till beslut men hade 
velat se en ökad tydlighet kring t ex beräknade kostnader av vad en omdaning av det 
särskilda boendet skulle ha kostat för att ha ett mer komplett faktaunderlag före beslut. Nu 
är kostnaden beskriven enbart i en formulering som kan tolkas olika. Nackalistan vill att 
takten ska öka i att planera för olika former av boenden för äldre i centrala lägen i 
begynnelsestadiet av bostadsplaneringar. Att bara vårda svårt sjuka äldre i hemmen kan 
innebära en social isolering, ökade kostnader jämfört med kostnaden för en plats i ett 
boende och en vård som är mer distanserad, oavsett att vårdgivarna gör vad de kan.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 

”Vi kan konstatera att det inte finns någon konkret uppgift om vilken hyra som skulle gälla 
om det nuvarande särskilda boendet i Älta centrum i framtiden skulle omvandlas till ett 
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trygghetsboende utan påståendet i tjänsteskrivelsen, citat "Lägenhetshyran för ett så litet 
trygghetsboende kommer att bli mycket hög då kostnaden för gemensamhetslokaler och 
personalbemanning belastar respektive hyresgäst" - slut citat - är taget ur en allmän 
uppfattning som inte har bäring på någon uträkning. Inte heller har det påståendet tagit 
någon hänsyn till hur huset i övrigt ser, med +55-lägenheter i våningen under som också 
skulle ha nytta av faciliteterna. Man har också förutsatt att kostnader för t.ex. sjuksköterska 
skulle belasta de boende istället för att se det som en kommunal angelägenhet, precis som 
t.ex. omvårdnad inom hemtjänsten är.  
 
Självklart anser inte S att det särskilda boendet ska läggas ner innan ett nytt finns i Älta 
centrum eller om arbetsmiljön inte är bra för de som arbetar i boendet.” 
 
- - - - - 
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§ 29 Dnr KFKS 2014/914-639 

Barnrättscertifiering i Nacka kommun  
Motion den 27 oktober 2014 av Andreas Falk, Gunnel Nyman Gräff och Martin 
Hellströmer (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det pågår ett aktivt arbete med barnrättsfrågor. 
Nämnderna har möjlighet att i arbetet med strategiska mål och indikatorer förstärka 
barnperspektivet. Kommunfullmäktige avslår därmed förslagen i motionen.  
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun får i uppdrag att utarbeta indikatorer och 
utbildning för personal för att kunna barnrättscertifiera enskilda delar av verksamheten i 
Nacka kommun och att en plan för införande av barnrättscertifiering utarbetas. 
Kommunfullmäktige minoritetsåterremitterade ärendet den 21 september 2015, § 220, för 
att ”besvara att-satserna”. 
 
I underlag från sociala kvalitetsenheten, kultur och fritidsenheten, utbildningsnämnden och 
välfärd skola redogör verksamheterna för det arbete som redan görs samt kommenterar det 
omfattande arbete och administration ett certifieringsarbete innebär. Försöket med 
barnrättscertifiering i Örebro kommun lades ned och det finns ingen färdig metod för 
certifiering. Det innebär att om Nacka ska införa barnrättscertifiering behöver kommunen 
arbeta fram en egen certifiering vilket skulle vara oerhört tid- och resurskrävande. 
 
Det bedöms att barnfokus redan finns i verksamheterna. Förutom i det dagliga arbetet med 
barn arbetar även kommunen med barnfokus genom att uppmärksamma konsekvenser för 
barn i alla beslut. Kommunen är dessutom med i regionalt nätverk för barns och ungas 
rättigheter. I och med att barnkonventionen förväntas bli lag 2018 planeras även för 
aktiviteter för att förbereda organisationen för denna förändring. I arbetet med 
framtagande av nämndernas strategiska mål under 2016 finns möjlighet för nämnderna att 
utarbeta indikatorer med barnfokus. En certifiering bedöms inte ge någon förstärkning av 
arbetet utan snarare tvärtom riskerar att skapa ytterligare administration.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 11 januari 2016 § 11 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 30 november 2015 
Beslut om återremiss, kommunfullmäktige 21 september 2015 § 220 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 januari 2016 § 11 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det pågår ett aktivt arbete med barnrättsfrågor. 
Nämnderna har möjlighet att i arbetet med strategiska mål och indikatorer förstärka 
barnperspektivet. Kommunfullmäktige avslår därmed förslagen i motionen.  

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 § 220 
Ärendet återremitterades för att besvara att-satserna i motionen.  

Beslut i kommunfullmäktige den 15 juni 2015 § 178 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 152 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det som föreslås i motionen i huvudsak redan pågår. 
Intentionen bakom motionen är därmed uppfyllda och motionen är färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Martin Hellströmer yrkade, med instämmande av Camilla Carlberg, Mikael Carlsson, Åsa 
Marnell och Andreas Falk, bifall till motionen. 
 
Helene Skantze yrkade, med instämmande av Anna-Karin Boréus, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Helene Skantzes yrkande mot Martin Hellströmers 
yrkande och fann att Monica Brohede Tellströms yrkande hade bifallits. Votering begärdes 
och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 röster för Helene Skantzes yrkande och 25 
röster för Martin Hellströmers yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Helene 
Skantzes yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 3 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig 
mot beslutet. 
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Mikael Carlsson anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
 
”Denna motion välkomnades av Nackalistan. Nackalistan reserverade sig mot beslutet om 
avslag på motionen. Tjänstehandlingen beskriver i vaga ordalag om nackdelar med att 
barnrättscertifiera, om att det pågår ett barnrättsarbete etc. Med tanke på att 
Barnkonventinen år 2018 kommer att bli svensk lag så anser Nackalistan att det tvärtom 
kommer att bli lättare att följa lagen genom att redan idag ha påbörjat ett utvecklat arbete 
för Barnkonventionens intentioner. Det är inget förgävesarbete utan tvärtom en god start. 
Mycket finns fortfarande att göra i Nackas alla nämnder, inte minst de som traditionellt inte 
har behövt tänka på barnperspektivet i ett framskjutet stadium. Nackalistan stöder 
motionen.” 

Protokollsanteckningar 
Åsa Marnell lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”I tjänsteskrivelsen står det: "Det bedöms att barnfokus redan finns i verksamheterna. 
Förutom i det dagliga arbetet med barn arbetar även kommunen med barnfokus genom att 
uppmärksamma konsekvenser för barn i alla beslut." Det är viktigt att mena något med att 
ha med barnkonsekvensanalyser i våra förslag till beslut. Och inte enbart ha det som en 
formell mening. Och något som bockas av. Det är lätt att ha med barnens perspektiv på 
pappret men har kommunen verkligen frågat barn så de har fått uttrycka sin åsikt?! Eller är 
det vuxna som analyserar konsekvenser i barnens namn?” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Låt oss gå från ord till handling. Motionen innebär ett konkretiserande och förtydligande 
av barnperspektivet som kommunfullmäktige har fastslagit ska genomsyra kommunens 
verksamhet.” 
 
- - - - - 
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§ 30 Dnr KFKS 2015/235-820 

Jämställda fritidsanläggningar 
Motion den 19 mars 2015 av Martin Hellströmer (S), Khashayar Farmanbar (S), Majvie 
Swärd (S) och Helena Westerling (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det utifrån fritidsnämndens strategiska mål 2015 redan 
pågår ett arbete med jämställda fritidsanläggningar. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår följande. 
En aktiv, tillgänglig och stimulerande fritid är en förutsättning för hög livskvalité och 
världens bästa vardag. I takt med att vi blir fler i Nacka ökar behovet av att 
fritidsanläggningar och idrottsytor planeras in och ingår i exploatering och detaljplaner. Vi 
vill ge alla världens bästa vardag runt knuten. 
 
Rätten till en meningsfull fritid delas av alla och det är viktigt att ge killar och tjejer lika 
stora möjligheter till ett rikt fritidsutbud. Till exempel vet vi att de fritidsytor som byggs av 
kommuner till 74 procent besöks av killar och till endast 26 procent av tjejer. Vi vill skapa 
förutsättningar för att så många som möjligt ska kunna utöva sina intressen och få tillgång 
till fritidsinfrastruktur inom kommunen.  
Socialdemokraterna föreslår att 

 kommunen i ett tidigt skede i detaljplaneprocessen gör en jämställdhetsanalys på 
vilka fritidsanläggningar och idrottsytor som ska ritas in i området 

 behovet av olika anläggningar analyseras utifrån ett jämställdhetsperspektiv 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 230 
Fritidsnämnden den 27 augusti 2015 § 75 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 11 augusti 2015 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige de 14 december 2015 § 335 
Ärendet bordlades. 
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Beslut i kommunfullmäktige den 16 november 2015 § 295 
Ärendet bordlades. 
Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 270 
Ärendet bordlades. 
Beslut i kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 230 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera att det utifrån fritidsnämndens 
strategiska mål 2015 redan pågår ett arbete med jämställda fritidsanläggningar. Motionen är 
med detta färdigbehandlad. 
Beslut i fritidsnämnden den 27 augusti 2015 § 75 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det utifrån fritidsnämndens strategiska mål 2015 redan 
pågår ett arbete med jämställda fritidsanläggningar. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad. 

Yrkanden 
Martin Hellströmer yrkade, med instämmande av Pascal Fall och Bosse Ståldal, bifall till 
motionen. 
 
Louise Granath yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Louise Granaths yrkande mot Martin Hellströmers 
yrkande och fann att Louise Granaths yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 röster för Louise Granaths yrkande och 25 röster 
för Martin Hellströmers yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Louise 
Granaths yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 4 

Protokollsanteckningar 
Louise Granath lät anteckna följande för Liberalernas fullmäktigegrupp. 
 
”Liberalerna och Alliansen tar jämställdhetsfrågor på stort allvar och vi arbetar aktivt med 
att utveckla fritidsnämndens jämställdhetsarbete. 
 
T.ex. fattade fritidsnämnden i april förra året beslutet att utreda hur tjejer och killar kan ges 
lika möjligheter inför fritidsnämndens beslut om prioriteringar, medelstilldelning och 
investeringar, samt hur detta ska kunna verifieras med nyckeltal.  
Bakgrunden till beslutet var bl.a. ett politikerinitiativ från Liberalerna den 3 mars, dvs. före 
det att motionen från S lämnades in den 23 mars. 
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Liberalernas initiativ handlade om 
- att fritidsnämndens kapacitetsutredning för framtida investeringar inom fritidsområdet 
antar ett tydligt jämställdhetsperspektiv 
- att fritidsnämnden strategiskt arbetar med relevanta nyckeltal kring jämställdhet, såsom 
t.ex. att vi följer upp hur attraktiva uthyrningstider i kommunens anläggningar fördelar sig 
mellan tjejer och killar 
och slutligen, 
- att fritidsnämndens samtliga beslut analyseras utifrån ett jämställdhetsperspektiv, t.e. 
genom att nämndens tjänsteskrivelser innehåller ett avsnitt om ”Konsekvenser för 
jämställdhet mellan tjejer och killar”, precis som vi har ett avsnitt om konsekvenser för 
barn. 
 
Alliansen har även tidigare tagit initiativ till ett beslut som innebär att jämställdhet numera 
är ett tydligt strategiskt mål för nämnden. 
Liberalerna ser fram emot ett fortsatt och konstruktivt jämställdhetsarbete i 
fritidsnämnden.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Det är positivt att det pågår ett arbete för jämställda fritidsanläggningar. Nackalistan anser 
att perspektivet på fritid behöver vidgas och inkludera alla de aktiviter som också ryms 
inom kulturområdet, t ex dans, för att få en mer samlad och heltäckande syn på både 
jämställdhet, inkludering och utövande av aktiviteter. Stuprörstänkandet som idag råder 
behöver upphöra till förmån för en mer samlad syn och samlade resurser vilket också kan 
vara budgetmässigt lönsamt. Självklart är jämställdhetsaspekterna alltid viktiga så att vi 
samlat lägger så lika resurser som möjligt på tjejers och killars fritidsaktiviteter. I den 
beräkningen ska också kostnader för anläggningar inrymmas. Stöd till motionen.” 
 
Martin Hellströmer lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Idag finns det undersökningar som visar att de fritidsytor som byggs av kommuner endast 
till runt 25 % används av tjejer. Att i ett tidigt skede i olika detaljplanprocesser göra en 
jämställdhetsanalys på vilka fritidsytor och idrottsanläggningar som ska ritas in skulle kunna 
vara ett sätt att bryta ett mönster och skapa ett mer jämställt samhälle. 
  
Den här motionen skulle på ett bra sätt kunna ta ett helhetsperspektiv på en mycket viktig 
fråga speciellt nu när Nacka växer.” 
 
- - - - - 
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§ 31 Dnr KFKS 2015/347-808 

Cykelutbildning för vuxna 
Motion den 14 april 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att kommunen initierar en cykelutbildning. 
Kommunfullmäktige noterar att det står föreningslivet fritt att arrangera en cykelutbildning 
om intresse finns. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionären föreslår att kommunen ska initiera ett samarbete med Cykelfrämjandet så att 
fler vuxna kan få möjligheten att lära sig cykla.  
 
Förslaget bedöms inte föranleda någon åtgärd då det finns strukturer i kommunen för att 
stötta en förening som vill bedriva cykelutbildning för vuxna.  
Cykelutbildning för vuxna är dock positivt då det stödjer fritidsnämndens väsentliga 
område, att bredda Nackas fritidsutbud, främjar folkhälsan och bidrar till en ökad 
integration. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 231 
Fritidsnämndens protokollsutdrag den 27 augusti 2015 § 74 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 4 augusti 2015  
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 december 2015 § 336 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 november 2015 § 296 
Ärendet bordlades. 
 
Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 271 
Ärendet bordlades. 
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Beslut i kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 231 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslaget om att kommunen 
initierar en cykelutbildning. Kommunfullmäktige noterar att det står föreningslivet fritt att 
arrangera en cykelutbildning om intresse finns. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i fritidsnämnden den 27 augusti 2015 § 74 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att kommunen initierar en cykelutbildning. 
Kommunfullmäktige noterar att det står föreningslivet fritt att arrangera en cykelutbildning 
om intresse finns. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  
 

Yrkanden 
Maria Raner yrkade, med instämmande av Sidney Holm och Mikael Carlsson, bifall till 
förslagen i motionen. 
 
Richard Wendt yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Richard Wendts yrkande mot Maria Raners yrkande 
och fann att Richard Wendts yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. 
Vid voteringen avgavs 36 röster för Richard Wendts yrkande och 25 röster för Maria 
Raners yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Richard Wendts yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 5 
 

Reservationer 
Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”I en modern och hållbar stad behöver cykeln ta mer plats, inte mindre. Den behöver 
dessutom ha en självklar plats som transportmedel, inte som motionsmedel. Att låta 
fritidsnämnden svara på motionen om cykling visar tydligt hur Alliansen ser på cykeln. Mer 
naturligt hade annars varit att låta någon i miljö- och stadsbyggnadsnämnden eller i natur- 
och trafiknämnden ta debatten kring varför alla borde ha (eller inte ha) möjlighet att lära sig 
cykla. 
Att färdas på elcykel blir alltmer populärt och detta transportsätt kräver att vi redan från 
börjar grundlägger en infrastruktur där dessa och andra cyklar får både plats och utrymme. 
Cykelbanor i Nacka stad ska inte enbart vara anpassade efter ”söndagscyklister” som är ute 
och motionerar utan alla de som väljer att ta cykeln till jobb, skola, matvaruaffär, 
fritidsaktiviteter, släkt och vänner ska kunna färdas på banor som uppfyller modern 
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standard både vad gäller trafiksäkerhet och mått. Därför måste stadsbyggnaden och 
trafikplaneringen i Nacka stad verka med cykeln i åtanke, hur ska vi annars nå de ambitiösa 
klimatmålen som togs i Paris?” 
 

Protokollsanteckningar 
Jan-Eric Jansson lät anteckna följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det finns bara en aspekt på motionärens förslag som Kristdemokraterna inte delar, och 
det är att den föreslagna verksamheten ska ske i kommunal regi. Skulle Cykelfrämjandet 
inkomma till kommunen med en ansökan om bidrag för att bedriva cykelutbildning för 
vuxna som inte kan cykla, så skulle åtminstone Kristdemokraterna behandla den ansökan 
mycket positivt. 
Argumenten för att använda cykeln som färdmedel är, precis som motionären skriver, 
många och goda. Men vi tror samtidigt att skälen att låta civilsamhället blomstra, med alla 
sina kreativa idéer, är minst lika många. Kommunens uppgift är snarare att stimulera 
civilsamhället än att ta hand om alla goda idéer.” 
 
- - - - - 
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§ 32 Dnr KFKS 2015/444-409 

Ökat kollektivtrafikåkande 
Motion den 15 juni 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad med hänvisning till att arbete redan 
pågår hos trafikenheten i denna fråga. 
 

Ärendet 
Lisskulla Zayane (MP) yrkar på att Nacka kommun i likhet med Tyresö kommun ska 
erbjuda Nackas vanebilister ett gratis SL-kort under två veckor för att locka bilister över till 
kollektivtrafiken. Trafikenheten har sedan ett par år tillbaka en dialog med 
Trafikförvaltningen om denna typ av projekt. Nacka kommun var bl.a. den första 
kommunen i länet som kunde erbjuda de anställda ett gratis SL-kort under två veckor.  
 
Trafikenheten arbetar aktivt för att Trafikförvaltningen även ska starta ett projekt riktat 
mot invånarna i kommunen. Tyvärr har personalbyte hos Trafikförvaltningen lett till att 
projektet inte gått vidare i önskad takt. Trafikenheten kommer dock fortsätta att bearbeta 
Trafikförvaltningen i denna fråga för att kunna få till ett liknande projekt som i Tyresö. 
Projektet kräver Trafikförvaltningens medverkan.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 260 
Natur- och trafiknämnden den 22 september 2015 § 240 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 8 september 2015 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 december 2015 § 337 
Ärendet bordlades 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 november 2015 § 297 
Ärendet bordlades. 
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Beslut i kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 260 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad med 
hänvisning till att arbete redan pågår hos trafikenheten i denna fråga. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 22 september 2015 § 240 
Natur- och trafiknämnden föreslog att kommunfullmäktige anser motionen 
färdigbehandlad med hänvisning till ett arbete redan pågår hos trafikenheten i denna fråga. 
 

Yrkanden 
Lisskulla Zayane yrkade, med instämmande av Majvie Swärd, Lars Örback, Ella Tegsten 
och Åsa Marnell, bifall till förslagen i motionen. 
 
Gunilla Grudevall Steen yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Lisskulla Zayanes yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Grudevall Steens yrkande.  
 

Reservationer 
Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”Att fler väljer bort bilen och åker kollektivt är nödvändigt för att kommunen ska nå upp 
till sina egna miljömål, men även som bidrag till att det övergripande globala klimatmålet 
nås. Minskad privatbilism är också en av de viktigaste byggklossarna när vi nu ska förtäta 
och samtidigt bygga ett hållbart Nacka. Enligt tjänsteskrivelsen har Trafikenheten sedan ett 
par år tillbaka en dialog med Trafikförvaltningen om denna typ av projekt och det ska de 
ha kudos för. Miljöpartiet vill dock inte stanna vid att bara notera att en dialog pågår. Vi vill 
bifalla motionen så att tillräckliga resurser sätts in för att genomföra förslaget.” 
 
- - - - - 
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§ 33 Dnr KFKS 2015/445-799 

Motion om våldsbejakande extremism 
Motion den 15 juni 2015 av Khashayar Farmanbar, Zakia Mirza, Ella Tegsten, Majvie 
Swärd, Maria Lähetkangas (S) och Rolf Wasteson (V) 
 

 Kommunfullmäktige noterar att ansvaret för att arbeta förbyggande mot 
våldsbejakande extremism ligger inom berörda nämnders ansvar, och uttalar vikten 
av att arbetet bedrivs i samverkan mellan nämnderna och med lokala organisationer 
som arbetar med ungdomar och unga vuxna. 

 Kommunfullmäktige noterar att brottsförebyggande rådet kommer att ta fram ett 
styrdokument för ett tryggt och säkert Nacka, där arbetet mot våldsbejakande 
extremism bör utgöra en del. 

 Kommunfullmäktige beslutar att motionen därmed färdighandlad. 
 

Ärende 
I en motion från (S) och (V) föreslås att kommunen tillsammans med civilsamhället, där 
inberäknat lokala föreningar, tar initiativ till konkret arbete som förebygger att unga 
ansluter sig till våldsbejakande extremism. Förslaget ligger i linje med de erfarenheter som 
finns för hur man ska arbeta förebyggande mot våldsbejakande extremism. 
Brottsförebyggande rådet har gjort flera insatser för att skaffa sig kunskap, sprida kunskap 
och stödja det förebyggande arbetet. Ansvaret för detta arbete ligger på ansvariga nämnder, 
och arbetet behöver ske i samverkan med lokala organisationer som arbetar med ungdomar 
och unga vuxna. Brottsförebyggande rådet har frågan om våldsbejakande extremism som 
en prioriterad fråga, och kommer att ta fram ett styrdokument för det brottsförebyggande 
arbetet.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 295 
Brottsförebyggande rådet den 8 september 2015 § 1 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 september 2015 
Uttalande från Fisksätras föreningsråd den 17 mars 2015 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 december 2015 § 339 
Ärendet bordlades. 
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Beslut i kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 295 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut: 

 Kommunfullmäktige noterar att ansvaret för att arbeta förbyggande mot 
våldsbejakande extremism ligger inom berörda nämnders ansvar, och uttalar vikten 
av att arbetet bedrivs i samverkan mellan nämnderna och med lokala organisationer 
som arbetar med ungdomar och unga vuxna. 

 Kommunfullmäktige noterar att brottsförebyggande rådet kommer att ta fram ett 
styrdokument för ett tryggt och säkert Nacka, där arbetet mot våldsbejakande 
extremism bör utgöra en del. 

 Kommunfullmäktige beslutar att motionen därmed färdighandlad. 

Beslut i brottsförebyggande rådet den 8 september 2015 § 1 
Kommunstyrelsens brottsförebyggande råd föreslog kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige fatta följande beslut: 

 Kommunfullmäktige noterar att ansvaret för att arbeta förbyggande mot 
våldsbejakande extremism ligger inom berörda nämnders ansvar, och uttalar vikten 
av att arbetet bedrivs i samverkan mellan nämnderna och med lokala organisationer 
som arbetar med ungdomar och unga vuxna. 

 Kommunfullmäktige noterar att brottsförebyggande rådet kommer att ta fram ett 
styrdokument för ett tryggt och säkert Nacka, där arbetet mot våldsbejakande 
extremism bör utgöra en del. 

 Kommunfullmäktige beslutar att motionen därmed färdighandlad. 
 

Yrkanden 
Tobias Nässén yrkade, med instämmande av David Bergquist och Ella Tegsten, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 34  

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
Sammanställning av väckta men ännu ej behandlade motioner i kommunfullmäktige. 
 
- - - - - 
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§ 35  

Anmälningar från revisorerna 
Revisionsskrivelse och rapport nr 7 2015, Granskning av avtal med Rikshem 
Information från revisorerna, Granskning av projektet Pulsen Combine 
 
Publicerade revisionsskrivelser och rapporter finns på Nacka kommuns hemsida 
Revisorernas sida  
 
 
 
- - - - - 
  

http://www.nacka.se/WEB/POLITIK_ORGANISATION/SA_STYRS_NACKA/REVISION/Sidor/Revisionsrapport2015.aspx
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§ 36 Dnr KFKS 2016/87-611 

Försök med senarelagda skoldagar för 
högstadieungdomar 
Motion den 1 februari 2016 av Magnus Söderström (MP) 

Handlingar i ärendet 
Motion 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 37 Dnr KFKS 2016/79-730 

Utformande av plan för äldre i Nacka kommun 
Motion den 1 februari 2016 av Majvie Swärd och Khashayar Farmanbar (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 38 Dnr KFKS 2016/74-029 

Inrättande av arbetsmiljöråd i Nacka kommun 
Motion den 1 februari 2016 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 39 Dnr KFKS 2016/73-730 

Rättighet för äldre att flytta till vård- och 
omsorgsboende 
Motion den 1 februari 2016 av Majvie Swärd och Maria Raner (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 40 Dnr KFKS 2016/77-533 

Utredande av förutsättningar för båtpendling 
Motion den 1 februari 2016 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och Bosse 
Ståldal (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 41 Dnr KFKS 2016/94-456 

Nära och tillgängliga återvinningsstationer 
Motion den 1 februari 2016 av Camilla Carlberg och Birgit Hansson (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 42 Dnr KFKS 2016/75-618 

Prao för elever i Nacka 
Interpellation den 1 februari 2016 av Magnus Söderström (MP) 
 
Magnus Söderström anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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§ 43 Dnr KFKS 2016/86-008 

IT-utbildning för äldre 
Interpellation den 1 februari 2016 av Espen Bjordal (S) 
 
Espen Bjordal (S) anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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§ 44 Dnr KFKS 2016/72-751 

Gode män till ensamkommande barn 
Interpellation den 1 februari 2016 av Ella Tegsten och Maria Raner (S) 
 
Ella Tegsten och Maria Raner (S) anhöll om att till överförmyndarnämndens ordförande 
framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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§ 45 Dnr KFKS 2016/78-106 

Polisens organisation och det brottsförebyggande 
arbetet 
Interpellation den 1 februari 2016 av Espen Bjordal (S) m fl 
 
Espen Bjordal (S) anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
 


